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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 10 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 14 december 2017 

 

§ 10   Svar på skrivelse ”APL-platser till Vård- och 
omsorgscollege Stockholm” från äldrenämndens vice 
ordförande Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 
m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) med 
instämmande av ersättaren Alfred Askeljung (C) 

Dnr 1.5 -822/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

  Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande     

    som svar på skrivelsen. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-11-21.  

 

I en skrivelse till äldrenämnden från vice ordf. Sofia Modigh 

(KD), led. Dennis Wedin m.fl. (M) och led. Ann-Katrin Åslund 

(L) samt med instämmande av ersättaryttrande från Alfred 

Askeljung (C) påtalas behovet av fler praktikplatser för 

arbetsplatslärande, så kallade APL-platser. Enligt skrivelsen 

erbjuder stadens egna verksamheter endast 35 av 300 elever från 

Vård- och omsorgscollege i Stockholm APL-platser. Skribenterna 

önskar en redovisning av varför det inte tillskapats fler platser för 

arbetsplatsförlagt lärande i stadens egna äldreomsorgsverksam-

heter. Det efterfrågas också en plan för hur äldreförvaltningen 

tänker arbeta för att tillskapa fler APL-platser inom stadens 

kommunalt drivna verksamheter. 

 

Äldreförvaltningen besvarar skrivelsen och framför bl.a. att för att 

de studerande ska tas emot på ett bra sätt krävs att det finns 

utbildade handledare på enheten. Många enheter uppger att de 

varken hinner eller har möjlighet att ständigt utbilda nya 

handledare. Stadens pågående egna vård- och omsorgsutbildningar  

och projekt, t.ex. Tryggt mottagande i hemmet, Stjärnmärkning av 

demensomsorg och DigIT som höjer kunskapen om digital teknik, 

belastar i hög grad högt verksamheterna och försvårar möjligheter 

att få loss resurser för att ta emot praktikanter.  

 

För att bidra till ett gott samarbete kring utbildningen samt om 

tillgången till praktikplatser har äldreförvaltningen regelbunden 

kontakt med flertalet av utbildningsanordnarna. Vidare samarbetar 



 Protokoll 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 10 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 14 december 2017 

 

förvaltningen med stadsdelsförvaltningarna, personalstrategiska 

avdelningen på stadsledningskontoret och 

arbetsmarknadsförvaltningen för att på olika sätt skapa bra 

förutsättningar för ett arbetsplatsförlagt lärande. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättaryttrande från 

Alfred Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L) med stöd av 

ersättaryttrande från (C): 

 

”Vi tackar förvaltningen för svaret på vår skrivelse där vi önskar 

en redovisning av varför det inte tillskapats fler platser för 

arbetsplatsförlagt lärande i stadens äldreomsorgsverksamheter i 

egen regi och hur förvaltningen tänker arbeta för att tillskapa 

sådana platser.  

Vi tvingas konstatera att vi inte har fått svar på våra spörsmål. 

 

Förvisso konstaterar förvaltningen att frågan är angelägen, att 

behovet av att rekrytera kompetenta medarbetare är stort och att en 

förutsättning för det är att verksamheterna ger elever och studenter 

möjlighet till arbetsplatsförlagt lärande. De svårigheter som sedan 

radas upp i tjänsteutlåtandet och som majoriteten upplever vara i 

vägen för att göra verkstad av sina goda intentioner är på inget sätt 

unika för verksamheter i egen regi, utan dessa finns i lika stor 

utsträckning inom den privat och ideellt drivna äldreomsorgen. 

Ändå står de sistnämnda för drygt 85 procent av platserna för 

arbetsplatsförlagt lärande, vilket är en orimlig fördelning.  

Förvaltningens förklaring till denna orimlighet är inte 

tillfredsställande.”   
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Protokoll nr 10 fört vid 
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§ 11  Upphandling av ungdomsbesök på vård- och 
omsorgsboenden 

Dnr 2.4.2-962/2017  

Sekretess gäller enligt 19 kap. 3 § Offentlighets- och 

sekretesslagen (OSL) 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner bifogat upphandlingsdokument 

dnr 2.4.1-655/2017 

 

2. Äldrenämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att 

genomföra upphandling enligt upphandlingsdokument  

dnr: 2.4.1-655/2017 

 

3. Äldrenämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 

äldrenämndens räkning ta upphandlingsadministrativa 

beslut, fatta tilldelningsbeslut, teckna avtal med utförare 

och förvalta avtalet 

 

4. Äldrenämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma 

med årsvis redovisning av ungdomsbesök på vård och 

omsorgsboenden. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-11-22. 

 

I budgeten för år 2013 tilldelades äldrenämnden uppdrag och 

medel för en satsning avseende ungdomsbesök på vård- och 

omsorgsboenden. Satsningen har fortsatt årligen och medlen har 

fördelats av äldreförvaltningen till utförare inom vård- och 

omsorgsboenden utifrån ett ansökningsförfarande. Ungdomsbesök 

på vård- och omsorgsboenden har visat sig vara en uppskattad 

satsning inom äldreomsorgen och ger ungdomar en första inblick i 

hur det är att arbeta inom äldreomsorgen. 

 

 


